
Zápis KRJ 19.10.2021
Přítomní: Oldřich Vávra  - Starosta (online), Alice Čapounová, Eva Fišerová - Sopka, Jan
Michna - Gonzáles, Jakub Grós - Jag, Pavel Šťastný - Kaktus, Marek Filák - Murph, Petr
Veselý - Wesa (online)

Omluveni: Vít Fojtík - Fox, Michal Čuban - Williák, Lubomír Melichařík - Bam, Aleš Cepek -
Kšanďák

Nepřítomen: Lucie Smolková - Luu

Online hlasování

KRJ Zlínského kraje uděluje Krajské vyznamenání ve stupni Zlato bratrovi Janu Zhořovi -
Lordovi.
Pro: 8
Proti: 0
Zdrželo se: 1

Podpora byla schválena.

1. Úkoly z minula

Kaktus - Poptá se na skříně do krajské klubovny - v řešení z minula, bez novinek
Gonzáles - zajištění klíčů pro krajskou klubovnu, domluvení Shewe - v řešení z minula, bez
novinek
Gonzáles - zjištění možností pro účetní/ho (TDC, Olda) - v řešení z minula, bez novinek
Luu - Luu zjistí, která hospodaření má smysl dodělávat - v řešení z minula, bez novinek
Bam - objednávka krajských medailí - v řešení z minula, medaile jsou ve výrobě
Jag - pošle hlasování o vyznamenáních - hotovo



2. Krajská klubovna k širšímu využití a vybavení

Kontrola dohody z minulé KRJ
Gonzáles

- zajištění klíčů - Gonzáles napíše panovi Antonínu Špidlik -
antonin.spidlik@zlin.eu ze Zlína, Kaktus vyzvedne

- domluvení Shewe jako klíčnici - čeká na předchozí akci
Kaktus

- sehnání skříní do krajské klubovny - v řešení, tip na vyřazení nábytek z úřadu
jako dobrou praxi, když se nepovede do příští KRJ, zkusíme koupit skříně
nové

3. Uzavření hospodaření z předchozích let

Přehled hospodaření k 17.10.2021 ve SkautIS:

2014, 2015 (předchozí vedení) - není Potvrzeno
2016 (předchozí vedení) - není Odevzdáno ani Potvrzeno
2017 - není Odevzdáno ani Potvrzeno
2018, 2019 - Odevzdáno, Potvrzeno
2020 - není Odevzdáno ani Potvrzeno

Gonzáles iniciuje schůzku minimálně mezi ním, Luu, Kaktusem (ostatní pozvaní jako
dobrovolně), nejpozději do půlky prosince 2021.

Luu telefonicky informuje o účetní chybě z let 2018, 2019, která se přelévá. Alice mluví o
letech 2017 a 2018.

● Luu doveze Alici účetnictví 2017
● Luu nahraje účetnictví 2017



4. Nový účetní

Gonzáles měl zjistit možnosti, momentálně není moc k dispozici nebo se nevyjádřili. ORJ
UH využívá Dandelo. Stojí to 5000 kč / rok.

Je třeba rozhodnout na příští radě. @Gonzáles zatlačí na TDC. Alice dává tip na účetní ze
ZL okresu.

@Máňa / Williák - Zkusit zjistut jestli by nepokryla účetnictví i pro KRJ

5. Stanovení odvodů
Ústředí vyhlásilo příspěvky pro organizaci ve výši:

Členské příspěvky pro organizaci jako celek byly stanoveny ve výši

● 320 Kč na člena s odběrem spolkového časopisu,
● 280 Kč na člena bez odběru spolkového časopisu

a výše odvodu z této částky do Fondu nemovitostí pro rok 2020 činí 25,- Kč na člena
(tedy stejně jako v letošním roce).

Dojde tedy k navýšení členských příspěvků o celkem 15 Kč oproti letošnímu roku, což
odpovídá Rozpočtovému výhledu na roky 2020 - 2022, který Náčelnictvo schválilo na svém
106. zasedání v září 2019.

Náčelnictvo dále stanovilo

● výši členských příspěvků na IT řešení a Skautskou telefonní síť pro rok 2022 na
200 Kč za číslo,

● výši členských příspěvků za členskou kartu pro rok 2022 na 25 Kč na člena.

KRJ potvrzuje odvod pro kraj ve výši 20 Kč za každého člena ve Zlínském kraji.
Pro: 5
Proti: 0
Zdrželo se: 0
Usnesení bylo Přijato.

Celkový odvod za člena na kraj tedy bude 340 kč v případě odběru časopisu, 300 kč v
případě bezodběrového. Částka 20 kč jako odvod kraji se nemění a zůstává na hodnotě z
předchozích let.

https://zpravodajstvi.skaut.cz/clanek/nacelnictvo-schvalilo-vysi-clenskych-prispevku-na-rok-2022
https://drive.google.com/file/d/1q4iLBKRs9mfg8vPslrtIZSAj0QroWhLL/view?usp=sharing


6. Stanovení amortizace pro vyúčtování cestovních náhrad
Krátká diskuze o tom, že momentální náhrady nehradí skutečné náhrady při cestování. To
může způsobovat např. na kurzech pořádaných KRJ určitou neférovost.

KRJ stanovuje maximální výši amortizace na 3 Kč/km pro celý rok 2021 a roky další. Částka
musí být udána s ohledem na náklad a obsazení dopravního prostředku v rozsahu 1 - 3 Kč.
Pro: 5
Proti: 0
Zdrželo se: 0
Usnesení bylo Přijato.

Příklad:
1 kč = jedu sám bez nákladu
2 kč = jedeme ve dvou a máme např. batohy
3 kč = jede plně naložené auto

@Gonzáles se podívá na vyhlášku o cestovních náhradách, zda-li je naše schválená
formulace platná.

7. Rozpočet 2022
@Kaktus, Luu - připraví návrh na rok 2022 na příští KRJ
@všichni - přijít s odhadem na čerpání dotací (zejména velké akce) na rok 2022

8. Krajská medaile
- nově udělené medaile jsou zaznamenány na webu
- je třeba je zadat do SkautIS (@Jag)
- fyzické medaile jsou ve výrobě dle předchozího usnesení
- SkautForum - @Jag pošle za KRJ

9. ZVAS 2022
Pořadí pořadatelů SZ a ZVAS je dáno tabulkou z předchozích rad. Vzhledem k tomu, že se
závody v roce 2020 ani 2021 neuskutečnili, je návrh na posun pořadí o dva roky.

KRJ schvaluje pořadatelství ZVaS na rok 2022 okresu Vsetín.
Pro: 5
Proti: 0
Zdržel se: 0
Přijato.

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1w18pnKOIK5Htg29wStpB8sFGeyp_DhO4pTQelCoNWSk/edit?usp=sharing


10. Čekatelské kurzy ve Zlínském kraji

● Kurz pod KRJ - ČK Habanero - habanero.skauting.cz
kurz probíhá bez větších komplikací, již proběhly první dva víkendy, první na základně
Domašov v Olomockém kraji a druhý v Bašce nedaleko Frýdku Místku v Moravskoslezském
kraji
z průběžné zpětné vazby máme od účastníků vesměs velmi kladné ohlasy
stále čekáme na schválení zkušební komise krajem, poté budeme posílat na ústředí, prosím
proto o vyřízení - lze poslat, není třeba schvalovat KRJ

v týmu jsme se shodli, že chceme pořádat i druhý ročník, který by měl proběhnout již na jaře
2022, předběžně začínáme domlouvat základny, přihlašování bude asi ještě v prosinci,
máme i termíny:
11. - 13. 2. 2022
11. - 13. 3. 2022
1. - 3. 4. 2022
6. - 8. 5. 2022
do budoucna by se měl kurz v první polovině roku udržet, aby lidé bez kvalifikace měli
možnost kvalifikaci získat do konání letních táborů, na ročník 2023 by pak bylo ve hře
pořádání vůdcovského kurzu místo čekatelského (ale to je hudba budoucnosti)

● Kurz pod ORJ UH - ČK Hřivna - hrivna.skauting.cz
počet účastníků 34
termíny
2.10. -.3.10 – Polešovice
12.11 – 14.11 – Modrá
3.12. - -5.12. – Uh.Hradiště
Zpětná vazba po prvním víkendu vesměs pozitivní . Negativní připomínky a návrhy na
změnu probíráme a reagujeme  Velkou výzvou je značné věkové rozpětí účastníků a tím i
zkušenost a očekávání.K diskusi je pro pro příště omezit věk účastníků.
Byl zadán projekt a účastníci předkládají ke konzultaci draft projektů. Až na výjimky reagují
všichni.
Realizační team funguje a schází se v on-line řežimu a víkendy zodpovědně připravuje.
Programy  a témata zaštítěna instruktory  z okresu Uh.H a z Hodonína (konkrétně
Hodnocení kvality)
Shoda z okresu, že v r. 2022 se realizovat nebude. Předpoklad v r. 2023

http://habanero.skauting.cz
http://hrivna.skauting.cz


11. Krajské vzdělávání
Zpráva od Foxe:

- rád bych uspořádal nějakou krajskou akci, zatím nedokážu říct, zda by se mělo
jednat o něco “zábavnějšího” nebo spíše o výměnu zkušeností, inspiraci… vidím to
na druhou variantu, ale nebráním se návrhům a iniciativě dalších lidí

- něco podobného jsem zamýšlel už na začátku volebního období, bohužel
koronavirová epidemie to dlouhodobě znemožnila (i proto jsem se věnoval více
vzniku nového čekatelského kurzu)

- uvidíme jak se bude nyní situace kolem koronaviru vyvíjet a pokud nám bude
nakloněna situace, na přelomu roku bych tomu dal jasnější formu

12. Zprávy z okresů a krajských legátů / delegátů

UH - Olda - Daří se kombinace prezenčně plus online
- uspořádaly se 3 letní kempy podpořené ministerstvem
- střediska zahájila činnost, navyšují, byť drobně, kapacitu, vyjma Psohlavců, kteří

nemají kapacitu, jinak jinde vznikají 1-2 družiny
- ČK Hřivna
- výročí 100 let skautingu - Jamboree, pochod městem podpořený starostou, výstava

na kině Hvězda
- Modrá - výstavba klubovny, také velká věc
- Veverka jako výchovná posílá výchovný zpravodaj jako měsíčník, komunikace drhne

se střediskovými, ale snaží se
- Po kovidu zahájila Revizka činnost a začíná dělat revize po střediscích
- Fungujeme na Google drive
- 19.2.2022 - setkání oddílových Rad
- 15.1.2022 doškolovací zdravotnický kurz
- velké potěšení střediskům k 28.říjnu (setkání u skautské lípy, pamětní desky atp…),

skauti jako jedni z mála jej připomínají

KM - Kšanďák - nepřítomen, neposkynuty informace dopředu, alespoň dílčí:
- 5.-7.11.2021 zdravotnický kurz
- proběhla ORJ 13.10.2021

ZL - Williák - omluven, Máňa poslal dopředu.
- Proběhlo okolo 30 táborů, žádné vážné komplikace hlášené nemáme.
- Plánujeme oslavy 100 let zlínského skautingu. Zatím nemáme konkrétní podobu.

Zjišťujeme jestli dáme dohromady tým.
- Provozní dotace zpracováváme. Střediska mají termín do konce října.
- Dáváme dohromady okresní kolo závodů - zatím jen hrubé obrysy.



- Opravujeme Zikmundov (střechy, renovace venkovních stěn...) Máme na to dotaci od
ústředí (na opravu kluboven).

- Seminář družinový systém (lektoři z ústředí) proběhne 23.10. v klubovně 6.
střediska

VS - Murph
- Rožnov - protistrana se vyjádřila s vyčíslením, vyjednávání o umoření probíhají
- plánuje se okresní RK - Hovík (místopředseda ORJ) bude mít na starosti
- také plánuje výměnu zkušeností mezi vůdci z okresu
- tábory proběhly v pohodě, bez zaznamenaného zádrhelu
- v Lidečku spravuje obec klubovnu

Vodní skauti - Wesa
- nemá nic zvláštního, ale zapojili se do oslav 100 let
- zazimovávají se lodě
- nakonec se díky táborům doregistrovali členové

OS - Bam
- Bam řeší okresní legáty OS

Svojsíkův oddíl
- velice nic moc nového, od února loňského se pořádně nesešli
- v červnu oddílová rada
- mají schůzku 20.10.2021

13. RK

@okresáci: Alice prosí okresní rady o Revizní zprávy okresů na
alicecapounova@seznam.cz

● Probíhá revize v Lipníku, ale nemohou se domluvit, je to tam divoké, ale nakonec to
snad nějak dají dohromady

● Jinak Gonzáles žádá o revizi v Rožnově

mailto:alicecapounova@seznam.cz


14. Zprávy z Náčelnictva

- je to velmi divoké, protože se rozhoduje o penězích, tradiční diskuze centralizace vs
decentralizace

- Náčelnictvo upozornilo na netransparentnost využití pěněz na úrovni Výkonné rady
- střediska potřebují vědět, za co se platí, dotace z MŠMT nemají nic společného s

členským poplatkem
- druhý bod - 200 kč poplatek na STS, je čistý příjem pro organizaci, stejně jako

členský poplatek; pod 15 procent se používá na STS, zbytek jde primárně na ITC
(SkautIS, Křižovatka atp…)

- rozpočet se bude schvalovat, ale může to bolet, zejména kvůli vypadnutí Skautských
energií

- Mimořádný Valný sněm na přelomu května a června, v platnosti jsou již zvolení
delegáti, další Valný sněm bude řádný, byť by proběhl s mírným zpožděním

- obecný apel na střediska, aby se rozhlížela po městských dotací

15. Následnictví v KRJ
Diskuze - jak kdo vidí svou budoucnost v rámci KRJ. Prodiskutováno.

- Gonzáles vidí reálnou variantu současného směřování v podobě “štíhlého” kraje,
pakliže by se nesešel silný tým s ochotou dělat toho mnohem více. Gonzáles
neplánuje pokračovat, jako předseda KRJ, nabízí se i dále jako krajánek v NJ.

- Jag by rád podpořil roli kraje jako vzdělavatele, zejména když vidí dobrou praxi v
současných ČK v kraji. Zároveň by rád, kdyby přišlo nové duo do vedení kraje. Rád
by však kandidoval jako člen krajské rady s pověřením založení krajského archivu
pod Skautským institutem a díky členství v radě by nové vedení mohl “provést” a
pomoci.

- Obecně problém s vedením kraje - ve chvíli, kdy se v některém z okresů najde někdo
nadějný a schopný, je většinou “stáhnut” do vedení okresu či nějaké vzdělávací akce
a je velmi obtížné někoho najít.

@Jag - Zpracuje výzvu členům Zlínského kraje o možné vedení Zlínského kraje s nabídkou,
že se mohou potkat, přijít na radu, na cokoliv zeptat, klidně se na novou roli připravovat
@Okresáci - Na příští zasedání rady si připraví, jak to vidí s kontinuitou vedení ve svém
okrese



16. Neformální setkání KRJ
Poslední status:
Wesa chce.
Kaktus navrhuje i vedoucí středisek.
Navrhuje se Výjezdní zasedání krajské Rady.
Ideální konec října / listopad.
Téma se prodiskutuje příští KRJ.
@Jag - pošle hlasování o datumu, Jaro 2022.

17. Ostatní

- Lipník - 18.6.2021 nahrány Souhlasy, středisko by již mělo mít právně v pořádku
- Finance - Kaktus upozorňuje na podobnou situaci jako předchozí léta, bude třeba

dotace vyčerpat, všem prosím komunikujte zprávu - čím dříve, tím lépe
- OČK + Kurz lektorských dovedností - dejte vědět všem! Jedná se o možnost

formalizovat své znalosti a být nápomocný na vzdělávacích akcích -
https://ock.skaut.cz/ , šiřte prosím co nejvíce

- Za určitých podmínek lze absolvovat VK bez ČK (Bez předchozího složení ČZ
mohou VZ skládat uchazeči, kteří dovršili nejméně 21 let věku a u kterých lze na
základě dosavadního výchovného působení v organizaci předpokládat úspěšné
naplnění čl. (79) i úspěšné samostatné působení ve funkci vedoucího oddílu. V
takovém případě se neuplatní čl. (82) písm. e) a f) a zkušební komise VZ navíc ověří
i vybraná kritéria ČZ stanovená VRJ.)

Zapsal: Jakub Grós - Jag
Zkontroloval: Jan Michna - Gonzáles

https://ock.skaut.cz/

